



ကညီပိတ်မုတ်ကရလင်ဘိးဘန်ရလီလဟီခိခိဘုတ်ပိတ်မုတ်မုန်နံ

လါမးရးစသီ, ၂၀၁၉နံ

**“သုဉ်နုသးနုလကတဲဖျါထီဉ်တင်ဒ်သိးကမကတင်ကွံင်တင်ပျါပူတင်ကမဉ်လကတအိဉ်ဒီးတင်ပံးဂုဂီခဲအံ”**

တနံညါအံတုယီဝဲဒ်လကတင်ပတ်ပနီဉ်ဟီဉ်ခိခိဘုတ်ပိတ်မုတ်မုန်နံပုထီဉ်(၁၀၈)နံတနံ နုလီ. တင်အံမုတ်တင်လက အ ကါ ဒိဉ်, ဒိဉ်မးလကဘဉ်မလကပီမုန်နံအံခိဖျါတင်ကွံင်ကဒါကုပိတ်မုတ်တဖဉ် အတင်ဂုထီဉ်ပသီထီဉ်ဒီးတင်ကဲထီဉ်လိဉ်ထီဉ် တဖဉ်သကုဟီဉ်ခိခိဘုတ်ညါနုလီ. တကတီဉ်ယီတင်အံ မုတ်စုကီးတင်အကါဒိဉ်လကဘဉ်အိဉ်ဒီးတင်ဟုဉ်လီသးလကတင် ကဆဲးဂဲလိဉ်လက တင်လကပနီဉ်လကဘဉ်ဒီးနုဘဉ်အဖိခိဉ် ဒီးမလနုကွံင်ကယဲမုတ်တင်တြိမတင်တင်တဖဉ်နုလီ.

ပလဲခိဖျါတင်အါမးသနကတင်လကအလီသးအုးနု မုတ်ဝဲဒ် တုခဲအံပအိဉ်ဒီးဒ်လကတင်လဲကျဲလက အယံတဘိ အဖိခိဉ် နုလီ. ဘဉ်ဆဉ်ကျဲအံတမုတ်ကျဲလကတင်ခိကဲအီတသုတဘိနုဘဉ်. တနံညါအံကီဉ်ပယီပိတ်မုတ်ကရစာဖိဉ်(WLB) ပတ်လီ အတင်ဂုမိဉ်ပုလကပတ်လီဝဲလဟီခိခိဘုတ်ပိတ်မုတ်မုန်နံအံမုတ်ဝဲ “တင်တီတင်တြိကအိဉ်အဂီ, မကတင်တင်ပျါပူတင်ကမဉ် တဘျီဃီ” ဒီးတကတီဉ်ယီမုတ်လဟီခိခိဘုတ်တင်ပတ်လီတင်ဂုမိဉ်ပုလကမုတ်နုအံတခိမုတ်ဝဲ “တင်ဂုထီဉ်လကတင်တုသိးထဲ သိးအဂီ” နုလီ. ပဆိဉ်ထွဲဝဲတင်ဂဲလိဉ်လကတင်လိဉ်ဘဉ်ဝဲဂုဂီအုတင်တီတင်တြိဒီးတင်ကမကတင်ကွံင်ဝဲတင်ပျါပူတင်ကမဉ် လက အဘဉ်တင်ဟုဉ် အခွဲလကပယီသုးမုတ်ဒိဉ်တဖဉ် ကမအါမလသီတင်အဂီနုလီ. ပသုဉ်ညါစုကီးလကတင်ဆါကတီဘဉ် တ လက တုလကပိတ်မုတ် သုဉ်တဖဉ် ကဒီးနုကုတင်ခွဲတင်ယံလက အကြားအဘဉ်ဒီးအီ လဟီခိခိဘုတ်အံအပူဒ်သိး ကမ လီ တင်တင်တုသိးထဲသိးလကတင်လီသကုဆးဒီးနုလီ. ပဟီခိခိဘုတ်အံကမုတ်ဝဲဟီခိခိဘုတ်လကအမုတ်ဒိဉ်ထီဉ်တဘုဉ် ဖဲပဖိတင်အံလက ထီဉ်ပုထီဉ်ဝဲအခါနုလီ.

တနံညါအံ ကညီပိတ်မုတ်ကရ သးခုလကဒီးနုဘဉ်ဝဲ “ဟီဉ်ခိခိဘုတ် ပိတ်မုတ်လကအသုဉ်နုသးနု တင်လကပီ” လကအဘဉ် တင် ဟုဉ် အီလကကီအဲရကပဒိဉ်နုလီ. ပဘဉ်တင်ဟုဉ်ပုတင်လကပီအံခိဖျါလကပတင်ဆါထီဉ်ဘဉ်ယးတင်လိဉ်ဘဉ်လကတင် ကမကတင်ကွံင်သုးအတင်မလကပသီထီဉ်ဒါပုထီဉ်ဖိကီဖိတဖဉ်, ကတီနုခဲးတင်ဘဉ်ယးတင်စုဆုဉ်ခိဉ်တကးထီဉ်ဒါပုရိဉ်ဟုဉ် ကျဉ်ဖိတဖဉ်အဂီ, ဒီးကတီထီဉ်ဒါတင်သုသုဉ်ထံးမုတ်ခါတင်စုဆုဉ်ခိဉ်တကးလကအကဲထီဉ်သးလကတင်သဘဉ်သဘုဉ်အဟီဉ်က ပီတဖဉ်အပူအယီနုလီ. ပသုဉ်ညါလကတင်အံမုတ်တင်လကအကီခဲဒိဉ်မးလက ပကဘဉ်အိဉ်ဒီးတင်သုဉ်နုသးနုလကကတီဖျါ ထီဉ်တင်မုတ်တင်တီဘဉ်ယးတင်လကကဲထီဉ်အသးဒီးပိတ်မုတ်လကပပုတဝါအပူဒီးလကပိတ်မုတ်လကအအိဉ်သကုကီဉ်ပယီတဖဉ်အဂီ နုလီ. ပသုဉ်ညါစုကီးလကပမုတ်တင်ဒီးပုလကအတုဘဉ်တု ပယီသုးမုတ်ဒိဉ်အတင်မလကနုလကအအိဉ်ဒီးသုဉ်နုသးနု ဒီးပု အဂါတဖဉ်လက အဆိဉ်ထွဲမလကအီဒ် ပုအုဉ်ကီတင်လက အထံဉ်ထွဲဝဲ တင်မကမဉ်ကီမုတ်တဖဉ်အံဘဉ်နု ပဒီးနု ဘဉ်တင်တီတင်တြိတသုနီတဘျီဘဉ်ဒီးမကတင်တင်ပျါပူတင်ကမဉ်အံတသုဘဉ်. တင်အံမုတ်တင်လကအရုဒိဉ်လကပိတ်မုတ်တဖဉ် ကအိဉ်ဒီးတင်သးနုလကကတီထီဉ်ဒါတင်တတီတြိတဖဉ်လကတင်လီကီးပုဒီးနုလီ. ပတင်ဂုမိဉ်ပုဒီးတင်ယုထီဉ်လကတနံ

အံ့၊ ဟိန်ခိန်ခိဘုရားနဲ့အံ့၊ မှာဝဲ “ သူဉ်နူ သး နူ လာ ကတဲဖျါထီဉ်တံာ် န်သိးမးကတံာ်ကွံာ် တံာ်ပျါပူတံာ်ကမာ်လၢ တအိဉ်ဒီး တံာ် ဟံးဂုာ်ဝီခဲအံ့၊ ” န့ဉ်လီၤ.

လၢကီၢ်ပယီၤအပူၤပလိဉ်ဘဉ်နီၢ်နီၢ်တံာ်သူဉ်နူ သး နူ လာ တံာ်ကကတံာ်ထီဉ်တံာ်ပျါပူတံာ်ကမာ်ဒီး တံာ်တတိတကြါတဖဉ် အဖိခိဉ် န့ဉ်လီၤ. ပယီၤသး မှာဒိဉ်အံ့၊ အိဉ်ဒီး တံာ်စိတံာ်ကမိၤ ဒိဉ်ဒိဉ် မှာ မှာ လၢ ထံၤဂျါကီၢ်သးဂုာ်ဝီ, မှာ ကျါဝဲကွံာ်ဒီး လၢပုၤဂုာ်ဝီတံာ်ဖံးတံာ်မၤ အတကွီၢ်တဖဉ်အပူၤန့ဉ်လီၤ. အဝဲသ့ဉ်အိဉ်ဒီး တံာ်စိတံာ်ကမိၤလၢပတံာ်အိဉ်မူလၢအကျါအကျဲလၢအပူၤယဉ်ယဉ်န့ဉ်လီၤ. အဝဲ သ့ဉ် အတံာ်ဟူးတံာ်ဂဲၤဒီး တံာ်စိတံာ်ကမိၤတဖဉ် ငးအိဉ်ထီဉ်တံာ်ပျါတံာ်ဖုးလၢပဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. တံာ်ပျါတံာ်ဖုး မှာအိဉ်ထဲလဲဉ် ထဲလဲဉ်ဘဉ် ဆဉ် ပိာ်မုဉ်တဖဉ် ကဘဉ်ဆဲးဂဲၤလိာ်ဆူညါ လၢတံာ်သူဉ်နူ သး နူ အပူၤလၢ တံာ်ယုထီဉ်တံာ်ပဉ်ယုာ်မၤသကိးတံာ်လၢ အတုၤ သိးထဲ သိးလၢ ပုၤတဝါတံာ်တိခိဉ်ရိဉ်ခဲအပူၤ, လၢထံၤဂျါကီၢ်သးဂုာ်ဝီဒီး လၢတံာ်မုဉ်တံာ်ခုဉ်အကျါအကျဲအပူၤန့ဉ်လီၤ. ပလိဉ်ဘဉ်တံာ်ဟံ ဆူဉ် သးလၢပတံာ်ယုထီဉ် အဖိခိဉ်အယိပကဘဉ်အိဉ်ဒီး တံာ်သူဉ်နူ သး နူ လၢကထီဉ်ပယီၤသး မှာ အတံာ်ပျါပူတံာ်ကမာ်ဒ်သိးပ ကဆၢထၢဉ်လၢပနီၢ်ကစၢ်အဂီၢ်ဒီးပဖိပလံၤတဖဉ်အဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ပကဘဉ်ယုထီဉ်ဒ်သိးတံာ်ကမၤတံာ်ဆိတလဲလၢ “ ၂၀၀၈တံာ်ဘျါ ခိဉ်သ့ဉ် ” အပူၤလၢအဟ့ဉ်ဝဲသး မှာဒိဉ်အခွဲးလၢကဒိဉ်စိလၢသဲစးတံာ်ဘျါအဖိခိဉ်ဒီးလၢပသးသမူအဖိခိဉ်န့ဉ်လီၤ. ပကဘဉ်အိဉ် ဒီးတံာ်သူဉ်နူ သး နူ ဒ်သိးပကဆၢထၢဉ်လၢပတံာ်ယုထီဉ်အဖိခိဉ်ဒီးတဲန့ၢ်ခဲးတံာ်လၢပုၤလၢတဲဖျါတံာ်တဘူဉ်သ့ဉ်တဖဉ်အဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ပဝဲကိးဂၤဒဲးပကဘဉ်ဟံနူပသးလၢတံာ်ယုထီဉ်တံာ်တိတံာ်ကြါအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ.

ဖဲလၢအပူၤကွံာ်တနံဉ်အတီၢ်ပူၤန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လၢ တံာ်သူဉ်နူ သး နူ တဖဉ် အိဉ်ဖျါထီဉ်ဝးတရံးပုၤန့ဉ်လီၤ. ပထံဉ်ဘဉ်လၢကညီ, ကခွံာ်ဒီးကရုဉ်နံဉ်ကလုာ်န့ဉ်သူဉ်ဘီဉ်သးစၢ်တဖဉ်အတံာ်ဂဲၤလိာ်လၢတံာ်ယုထီဉ်ပုၤကလုာ်အတံာ်မုဉ်တံာ်ဒီးတံာ်ကဟံပနီဉ်ဟံလုာ် ဟံပုၤ ကလုာ်န့ဉ်အတံာ်စံဉ်စိၤတဲစိၤ ဒိဉ်န့ၢ်ပုၤအဂုၤအဂၤတဖဉ် ဒ်သိးကဒိသဒေအပုၤကလုာ်ဒီး အဟိဉ်ခိဉ်ကဟံအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ပထံဉ်ဘဉ်စ့ၢ်ကိး တံာ်သူဉ်နူ သး နူ လၢကီၢ်ပယီၤဘျီဒိဉ်အပူၤလၢအဝဲသ့ဉ်အတံာ်ယုထီဉ်လၢတံာ်ကကွံာ်ကဒါက့ၤတံာ်ဘျါခိဉ်သ့ဉ် အဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ပထံဉ်ဘဉ်စ့ၢ်ကိးပုၤသူဉ်နူ သး နူ အါဂၤလၢအကတိၤဖျါထီဉ်တံာ်ဒီးဂဲၤလိာ်ဝဲလၢကဒိးန့ၢ်ဘဉ်က့ၤအဝဲသ့ဉ်ဟိဉ်ခိဉ် ကဟံလၢအဘဉ်တံာ်ဟ့ဉ်န့ၢ်အိၤတဖဉ်န့ဉ်လီၤ. တကးဒဲးဘဉ် ကမျါလၢဂုၤပုၤတဖဉ်စ့ၢ်ကိး ဟံဖျါထီဉ်အတံာ်ဆိဉ်ထွဲခိဖျိမၤတံာ် ဟူးတံာ်ဂဲၤလၢအဟံဖျါထီဉ်အတံာ်ဆၢထၢဉ်ဖဲကလုာ်န့ဉ်တဖဉ်ဟံဖျါထီဉ်အတံာ်ဘဉ်သးအခါန့ဉ်လီၤ.

ပလိဉ်ဘဉ်အါထီဉ်ပုၤလၢ အအိဉ်ဒီး တံာ်သူဉ်နူ သး နူ တဖဉ်လၢ ကီၢ်ပယီၤအပူၤန့ဉ်လီၤ. ပတလိဉ်ဘဉ်တံာ်သူဉ်နူ သး နူ ထဲလၢတံာ် ကကတိၤဖျါထီဉ်တံာ်လၢပနီၢ်ကစၢ်အဂီၢ်စိၤတမ့ၢ်ဘဉ်. ပကဘဉ်တဲန့ၢ်ခဲးစၢၤစ့ၢ်ကိးတံာ်လၢ ပုၤအဘဉ်တံာ်ဆိဉ်တံာ်မၤန့ၢ်အိၤဒ်အ ထီဉ်ပတံာ်ဟံလုာ်ဟံပုၤဒီးပတံာ်ဟံပနီဉ်တံာ်အရုၢ်အသးတဖဉ်အဖိခိဉ်န့ဉ်လီၤ. ကညီပိာ်မုဉ်ကရၢအဲဉ်ဒီးယုထီဉ်ဝဲဆူပိာ်မုဉ်လၢ ကီၢ်ပယီၤခဲလၢအ အိဉ် လၢ ပမ့ၢ်အိဉ်ဒီးတံာ်ပျါတံာ်ဖုးထဲလဲဉ် ထဲလဲဉ်ဘဉ်ဆဉ် မ်ပကအိဉ်ဒီးတံာ်သူဉ်နူ သး နူ လၢ ကကတိၤဖျါ ထီဉ်တံာ်မုဉ်တံာ်တီအဂီၢ်ဒီး မၤတံာ်လၢအဘဉ်ဖဲ တံာ်လိဉ်ဘဉ်အိၤအခါန့ဉ်လီၤ. ပပျဲပုၤအဂၤတဖဉ်ဆၢထၢဉ်မ့တမ့ၢ် ဂဲၤလိာ်ထဲတ ဂၤတဖုတသ့ဘဉ်. ပကဘဉ်ဆၢထၢဉ်ယုာ်ဒီးအဝဲသ့ဉ်န့ဉ်လီၤ. တံာ်သူဉ်ပျါသးဖုး ကဒုးတူၢ်ပုၤတံာ်အါထီဉ်, ဘဉ်ဆဉ်တံာ်ခါထီဉ် ခိဉ်ဆူညါကမ့ၢ်တံာ်လၢအမၤပူၤဖျဲးပုၤန့ဉ်လီၤ.

ကညီပိာ်မုဉ်ကရၢကမၤဝဲဟိဉ်ခိဉ်ခိဘုရားပိာ်မုဉ်မုဉ်နံၤအံၤလၢတံာ်လီၢ်(၁၅)တီၤလၢ ကီၢ်ကွီဉ်တဲဉ်ပုၤဘဉ်ကီဘဉ်ခဲဒဲကဝီၤတဖဉ်အ ပူၤဒီး လၢကီၢ်ပယီၤလၢကညီကီၢ်စဲဉ်အပူၤန့ဉ်လီၤ. ပကဟံဖျါထီဉ်ပတံာ်မၤန့ၢ်တဖဉ်ဒီးမၤသီထီဉ်တံာ်အါဉ်လီၤဒ်သိးပကအိဉ်ဒီး တံာ်သူဉ် နူ သး နူ လၢကတဲဖျါထီဉ်တံာ်ဒီးဂဲၤလိာ်လၢတံာ်ကမၤကတံာ်ကွံာ်တံာ်ပျါပူတံာ်ကမာ်လၢပယီၤသးတဖဉ်အဖိခိဉ်န့ဉ်လီၤ. ပဆၢမုဉ်လၢလၢသုကပဉ်ယုာ်မၤသကိးတံာ်ဒီးပုၤဖဲသုအိဉ်တံာ်လီၢ်တပူၤလၢလၢ, ဒီးဟံဖျါထီဉ်တံာ်သူဉ်တဖျါဉ်ယီသးတဖျါဉ်ယီဒီး ပုၤဒီးတံာ်ဆိဉ်ထွဲပုၤန့ဉ်လီၤ.

ကညီပိာ်မုဉ်ကရၢ- kwocentral@gmail.com